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 Protože se vzhledem k různorodosti a 

časové náročnosti lyžákového programu 

dostáváme s vydáváním našeho plátku do 

skluzu, doufáme, že vezmete zavděk tímto 

dvojčíslem. Za dva dny jsme toho zažili opravdu 

hodně. 

 Počasí se ustálilo a my můžeme 

konstatovat, že sníh nám do konce kurzu 

jistojistě vydrží. Dramatická obleva 

nenastala, jsme vděční za mírné noční 

mrazy, které dovolily zasněžovat. Přes den 

sice stoupá teplota nad nulu, ale sněhu 

naštěstí neubylo. Takže jsme mohli 

sjezdovat, slalomovat, všelijak „blbnout“ na 

stráni. A aby nám svah nezevšedněl, 

proložili jsme to procházkou za tradičním 

každoročním cílem-rozhlednou na vrchu 

Přední Žalý (1018 m n. m.). Brány obchodu 

Skalka nám protentokrát zůstaly zapovězeny. 

Vzali jsme to statečně, nikdo neprotestoval. 

Potají však možná slzičku zamáčkneme, jelikož 

se nám rodinný nákup z úterka začíná tenčit... 

😊 Nevíte někdo, jak je to možné? Ale zítra se u 

příležitosti vrácení lyží zpět do půjčovny v našem 

milovaném konzumu zastavíme. S horami se 

chceme rozloučit po všech stránkách. 

 Každé ráno je krušnější a krušnější. A také 

tišší a tišší. Naši sportovci reagují na budíček 

stále mátožněji, dobrá zpráva je, že vždycky 

obživnou natolik, že jsou schopni zahájit den 

snídaní, která nás snad „nakopne“. V 8:00 se 

otevírají lítačky. Naskytne se pohled na 

snídaňový stůl s poměrně širokou, ale 

v podstatě neměnnou nabídkou. Jen místo 

vajíčkové pomazánky 

můžeme mít rybí či 

budapešťskou, perník 

nahradila borůvková 

bublanina, mléko do křupinek zastoupil jogurt. 



 Stále se dělíme do dvou skupin. 

Vždy si program během dne 

vyměníme. Je docela dobře možné, že 

v mnohých byla zažehnuta jiskřička 

zájmu o turistiku. Letošní lyžák je 

prostě lyžařsko-turistický. Žádné 

nudné procházky po rovině, jak jsme 

zvyklí v Polabí. Kondici jsme utužovali 

šlapáním do kopců. Vyškrábali jsme se 

na Žalý, došli jsme na Rovinku a zjistili, 

že všechny cesty nevedou do Říma, ale 

na Benecko! Okolí jsme za necelý 

týden prošli křížem krážem. Pokud to 

stezky dovolily, zpět jsme se popovezli 

na „vozidlech“ z igelitu. I pod Žalým 

tak děláme reklamu obchodnímu 

gigantu IKEA či Penny Marketu. I 

obyčejné „no name“ igelitky a pytle 

jezdily stejně kvalitně. 

 Když se nás na svahu pohybuje 

polovina, můžeme si dovolit postavit 

malý „snowpark“. Pan vlekař nám 

půjčil plastové slalomové tyče, z nichž 

stavíme branky a podjezdy. 

Z barevných „ťuplíků“ připravíme 

dotykové body nutící 

lyžaře snížit sjezdový 

postoj. Celkově tak 

procvičujeme 

rovnováhu a obratnost. 

I na lyžích se nechá 

tancovat. Naše DJ p. uč. 

Zenklová pouští 

vyladěný hudební mix, 

který nejen že příjemné 

doprovází lyžování, ale 

přímo nutí zdržet se při 

pauze nahoře na svahu 

a s lyžemi nebo bez si pěkně „zatrsat“. 

 Středeční večer patřil milému hostu, panu Jiřímu Hilpertovi, bývalému 

členu Horské služby. Každý rok na Rychlov zavítá, aby nám povyprávěl o 



přírodě Krkonoš, historii horských bud, značení 

cest, činnosti HS. Nejvíce poutavé a mrazivé je 

povídání o lavinách a zásazích HS v terénu. Rizika si 

v horách uvědomujeme jen velmi neradi, ale každý 

popisovaný případ je varovným prstem, že 

návštěvník hor musí zapomenout na lehkomyslnost 

a riskování.  

 Vzdělávání pokračovalo i dnes, kdy 

jsme se opět seznámili s krásnými 

běžkami a vosky p. uč. Papáčka i 

teoretickou průpravou k běžeckému 

lyžování. Před instruktáží pan učitel 

zjišťoval povědomí žáků o běžeckých 

stylech. Když posluchači dovodili, že 

se v jednom případě jedná o bruslení, 

čekáme, zda někdo trefí tu druhou 

variantu. Chvíli to trvá... Už to máme. 

Že vás, čtenáři, napadá klasická 

technika? Ne, je to krasobruslení! 😊 

V herně si druhá skupina opět dala 

historické dostaveníčko s Hančem a 

Vrbatou. Kapitoly byly tedy totožné 

jako v úterý, ale vyslechly si je zase 

jiné skupiny účastníků. Večery ovšem 

patří i zábavě. Hraví jedinci pak 

zůstali v jídelně, kde jsme hráli různé 

společenské hry. Ta s kolíčky na 

prádlo měla velký úspěch, stejně jako např. hry „ANO-

NE“ či „Ovocná mísa“.  

 Bulvární zpravodajství už by vydalo na samostatné 

vydání. My však nejsme Blesk. Něco se ale utajit nedá 

a zčásti se jedná o téma, po kterém by-kdybychom 

byli celebrity-skočila všechna bulvární média. To, že se 

boduje úklid, je „normálka“. Dnes po večerce však p. 



uč. Tovarová provedla úklidovou přepadovku. 

Přinášíme vám nejšťavnatější nálezy: 

neidentifikovatelně staré spodní prádlo pod 

polštářem, plný odpadkový koš ve skříni, 

v kufru navršené hroudy použitého oblečení 

(pokus o vzorné přiklopení víka byl většinou 

neúspěšný), cestičku mezi válendami lemují 

šminky, obaly od pochutin, helma, ponožky 

(radno nepátrat po stupni použití). 

 Chlapecký pokoj ve složení Honza, Erik a 

Lukáš připravují každý večer speciální večerní 

pozdrav pro p. uč. Papáčka. Každý výstup má 

jiné téma, vždy je však dokonale promyšlen. 

Jaké „úlety“ kluci vymysleli? Jogíni, duchové, 

hororová scéna s podřezáním 

kartáčkem na zuby a další originální 

kousky. 😊 

 Pro Mikyho je nejsilnější 

inspirací těchto dnů probíhající 

dakarská rallye. Stále zajíždí do depa, 

parkuje v garáži, zkouší otáčky 

motoru anebo spokojeně přede. 

Rozjezd má plynulý. Tak činí kdykoliv 

během dne i před usnutím, kdy na 

pokoji navíc probíhá střelecká bitva. 

Střelivem může být cokoliv.  

 Poslední odstavec bude 

všední. Ještě jsme se nesvěřili, co jsme měli k obědu a k večeři. Špagety jsme 

jedli kultivovaně beze stop na stole, oblečení a stěnách. Podobně úspěšně a 

s radostí 

jsme zvládli 

i pečené 

kuře s rýží či vepřo knedlo 

zelo. Jen zapečené 

brambory moc velké ovace 

nesklidily. Ne že by se 

nepovedly, ale dnes večer 

měli strávníci asi jiné chutě. 

 Končíme toto dvojčíslo 

přáním, aby i poslední 

hodiny lyžáku proběhly 

v příjemné atmosféře, 

s úsměvem, a hlavně ve 

zdraví. Což určitě není 



nesplnitelné přání. Pokud se stalo, 

že jste se stali našimi věrnými 

čtenáři, máme pro vás obchodní 

sdělení. Předplatné tohoto deníku 

nezajišťujeme, neboť zítra vyjde 

poslední číslo. Aby se vám lépe 

usínalo, podívejte se na fotky 

z našich dnů. Určitě je na co 

koukat. Zapomněli jsme se 

rozepsat o tom, že jsme pořádali 

závody ve slalomu i v běhu s hůlkami bez běžek, 

ale o tom přineseme podrobnosti v příštím čísle. 

Děkujeme za přízeň a přejeme dobrou noc! 
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